



MCGILL UNIVERSITY HEALTH CENTRE

NOTE DE SERVICE / MEMORANDUM

DATE : 4 mai / May 4, 2016

À / TO : DISTRIBUTION GÉNÉRALE - CUSM / GENERAL DISTRIBUTION - MUHC

DE / FROM : Dr. Marcel Behr / Dr. Cédric Yansouni / Sophie Verdon
Chef, Département de microbiologie / *Microbiologiste* / *Coordonnatrice administrative*

OBJET / RE : PCR Parasite / Parasite PCR

"MESSAGE IMPORTANT:

L'analyse de première ligne au CUSM pour les diarrhées d'origine protozoaire est la PCR sur selles sans fixatif.

La recherche de parasites par microscopie des selles (avec fixatif) demeure indiquée dans certaines *circonstances*, telles que décrite dans notre requête DM-3103.

Requête: <https://cusm.ca/sites/default/files/docs/m-Labs/DM-3103Parasitologie-requete-requisition-2015-08-11.pdf>

Guide: https://cusm.ca/sites/default/files/docs/m-Labs/Guide_Para_RequeteFR-EN.pdf

À partir du 1^{er} Juin 2016, aucune demande de recherche de parasites par microscopie des selles (avec fixatif) ne sera effectuée sans indication appropriée clairement énoncée."

"IMPORTANT MESSAGE:

The first line test for detection for stool protozoans causing diarrhea at the MUHC is PCR performed on fresh (unpreserved) stool.

Microscopic analysis of stool (with SAF preservative) remains appropriate in some circumstances, as described in our requisition DM-3103

Requisition: <https://muhc.ca/sites/default/files/docs/m-Labs/DM-3103Parasitologie-requete-requisition-2015-08-11.pdf>

Guide: <https://muhc.ca/sites/default/files/docs/m-Labs/Guide-Parasitology.pdf>

As of 1st June 2016, no request for analysis of specimens submitted in SAF preservative will be accepted without a clearly stated appropriate indication."